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PROTOKÓŁ  
 

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim 

odbytego dnia 21 listopada 2023 r. w Urzędzie Miejskim w Kamieniu 

Krajeńskim.  
 

Posiedzenie rozpoczęto o godz. 1315, a zakończono o godz. 1445 

 

Komisja Rewizyjna w składzie: 

1) Łukarski Piotr – Przewodniczący Komisji, 

2) Marciniak Natalia, 
3) Dobek Jarosław, 
4) Foleżyński Dariusz. 

  

Spoza członków komisji w posiedzeniu udział wzięli:  

1)  Głomski Wojciech - Burmistrz 
2)  Warylak Kazimierz - Przewodniczący Rady Miejskiej 

3)  Gustyn Piotr – Skarbnik 
4)  Błoch Beata – Dyrektor MGOPS 

 

 
 

Otwarcia posiedzenia oraz powitania obecnych dokonał Przewodniczący 

Komisji. Następnie przedstawił porządek posiedzenia.   

 

Porządek posiedzenia 

 

I. Opiniowanie materiałów na sesję: 

1. Ustanowienie wieloletniego programu osłonowego w zakresie 
dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

2. Podwyższenie kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 
pomocy społecznej w formie zasiłku celowego na zakup posiłku lub 
żywności dla osób wskazanych w wieloletnim rządowego programie 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 
3. Usługi opiekuńcze.   
4. Określenie wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2024 rok. 

5. Określenie wysokości stawek podatku od środków transportowych. 
6. Obniżenie średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa 

obliczania podatku rolnego na 2024 rok.  
7. Opłata od posiadania psów. 
8. Zmiany w WPF. 

9. Zmiany w budżecie na 2023 rok.  
10. Przekazanie wniosku według właściwości.  
11. Pozostałe projekty uchwał. 

 
II. Inne sprawy organizacyjne. 

            
III. Zapytania i wolne wnioski.      

 

Komisja jednogłośnie przyjęła przedstawiony powyżej porządek posiedzenia.  
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Ad. I. Opiniowanie materiałów na sesję: 

 
Ad. I.1. Ustanowienie wieloletniego programu osłonowego w zakresie 

dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 
 
 Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonała Dyrektor 

MGOPS Beata Błoch. Poinformowała, że przyjęty przez Radę Ministrów 
wieloletni rządowy program "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028 
ma na celu ograniczenie m. in. zjawiska niedożywienia dzieci i młodzieży.  

Program ten przewiduje wsparcie gmin, które w szczególnie 
uzasadnionych przypadkach, będą udzielały pomocy, gdy uczeń albo dziecko 

wyraża chęć zjedzenia posiłku, a odpowiednio dyrektor szkoły lub 
przedszkola informuje ośrodek pomocy społecznej o potrzebie udzielenia 
pomocy w formie posiłku.  

Warunkiem przyznania takiej pomocy, jest podjęcie przez gminę 
programu osłonowego, o którym mowa w ustawie o pomocy społecznej, który 

takie rozwiązania na terenie gminy będzie przewidywał.  
 
  Brak dyskusji. 

 
Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie                

4 głosami za.         

 
Ad. I.2. Podwyższenie kryterium dochodowego uprawniającego do 

przyznania pomocy społecznej w formie zasiłku celowego na zakup 
posiłku lub żywności dla osób wskazanych w wieloletnim rządowym 

programie „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 
 

Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonała Dyrektor 

MGOPS Beata Błoch. Poinformowała, że w związku z uchwałą Nr 149 Rady 
Ministrów z dnia 23 sierpnia 2023 r. w sprawie ustanowienia wieloletniego 
rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 poprzez 

podwyższenie kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 
pomocy w ramach tego programu do 200%, należy podwyższyć kryterium 

dochodowe w celu prawidłowej realizacji programu i objęcia wsparciem jak 
największej liczby osób wymagających pomocy.  

Zgodnie z art. 96 ust. 1 i 2 ustawy o pomocy społecznej wydatki na 

posiłki, zasiłki i pomoc rzeczową podlegają zwrotowi, jeżeli dochód osoby 
samotnie gospodarującej lub osoby w rodzinie przekracza kryterium 

dochodowe. Zgodnie z ust. 4 przywołanego artykułu, Rada Gminy w drodze 
uchwały, określa zasady zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy 
społecznej określone w ust. 2 będących w zakresie zadań własnych gminy.   

W celu objęcia wsparciem jak najszerszego grona osób wymagających 
pomocy w ramach programu "Posiłek w szkole i w domu" należy odstąpić od 
żądania zwrotu za w/w pomoc. 

  
 Radny Jarosław Dobek zapytał jaka jest kwota kryterium 

dochodowego. 
 
 Dyrektor MGOPS Beata Błoch odpowiedziała, że 776 zł dla osoby 

samotnej oraz 600 zł dla osoby w rodzinie. 
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 Radny Jarosław Dobek nawiązując do kryterium dochodowego zapytał 

ile osób korzysta z takiego wsparcia.  
 

 Dyrektor MGOPS Beata Błoch odpowiedziała, że w ubiegłym roku 
korzystało 76 osób, z tego 41 dzieci w szkołach. 
 

Następnie Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały 

jednogłośnie 4 głosami za.      

 
Ad. I.3. Usługi opiekuńcze.  
 

Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonała Dyrektor 
MGOPS Beata Błoch. Poinformowała, że obowiązująca ustawa o pomocy 

społecznej w art. 17 ust. 1 pkt 11 wymienia, jako zadanie własne gminy                
o charakterze obowiązkowym organizowanie i świadczenie usług 
opiekuńczych, w tym specjalistycznych, w miejscu zamieszkania,                         

z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób                          
z zaburzeniami psychicznymi.  

Zgodnie z dyspozycją zawartą w art. 50 ust. 6 ustawy o pomocy 
społecznej rada gminy określa szczegółowe warunki w sprawie przyznawania 
i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze,                  

z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób                                
z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub 
całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania.                          

W przypadku organizowania przez gminę usług opiekuńczych w formie usług 
sąsiedzkich rada gminy określa w drodze uchwały szczegółowe warunki 

przyznawania usług sąsiedzkich, wymiar i zakres usług sąsiedzkich oraz 
sposób rozliczania wykonywania takich usług:  

Do ustalenia wysokości opłaty przyjęto następujące wyliczenia:  

- kwota wydatków na świadczenia usług opiekuńczych w 2022r. – 494292,34 
zł;  
- czas pracy wszystkich opiekunek w 2022 r. (zgodnie z wymiarem czasu 

pracy) – 15 400 godzin; 494292,34 zł/ 15 400 godzin = 32,10 zł 
 

 W przedmiotowym punkcie wywiązała się dyskusja na temat wliczania 
do dochodów emerytów np. świadczenia dla osób poszkodowanych w wyniku 
działań wojennych. 

 
 Radna Natalia Marciniak zapytała jakie są kwoty dodatku dla osób 

poszkodowanych w wyniku działań wojennych. 
 
 Dyrektor MGOPS Beata Błoch odpowiedziała, że dodatek wynosi około 

3 tys. zł. 
 
 Przewodniczący Komisji Piotr Łukarski zapytał czy dochód oblicza się 

od konkretnej osoby. 
 

 Dyrektor MGOPS Beata Błoch odpowiedziała, że tak. Wyjaśniła, że                 
w przypadku małżeństwa dochód oblicza się od obu małżonków i dzieli na 
dwie osoby. 
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Radny Jarosław Dobek zapytał czy osoba świadcząca pomoc sąsiedzką 
jest na umowie i otrzymuje wynagrodzenie. 

 
 Dyrektor MGOPS Beata Błoch odpowiedziała, że tak. Dodała, że taka 

osoba ma umowę zlecenie i otrzymuje wynagrodzenie z MGOPS. 

 
 Radny Jarosław Dobek zapytał ile wynosi minimalna kwota godzinowa 

za świadczoną pomoc sąsiedzką. 

 
 Dyrektor MGOPS Beata Błoch odpowiedziała, że jest to kwota ponad 

27 zł. 
 
 Radna Natalia Marciniak zapytała jak sytuacja wygląda w sąsiednich 

gminach jeżeli chodzi o stawkę godzinową za świadczone usługi opiekuńcze. 
 

 Dyrektor MGOPS Beata Błoch odpowiedziała, że w sąsiednich gminach 
stawka kształtuje się podobnie ok. 30 zł za godzinę. 
 

 Radny Dariusz Foleżyński zapytał ile osób korzysta z usług 
opiekuńczych. 
 

 Dyrektor MGOPS Beata Błoch odpowiedziała, że  ok. 30 osób. 
 

 Radny Jarosław Dobek zapytał czy z usług opiekuńczych mogą 
skorzystać wszyscy potrzebujący takiej pomocy. 
 

 Dyrektor MGOPS Beata Błoch odpowiedziała, że tak. 
 

 Radna Natalia Marciniak zapytała czy są kolejki oczekujących na 
usługi opiekuńcze. 
 

 Dyrektor MGOPS Beata Błoch odpowiedziała, że czas oczekiwania to 
ok. tydzień. Podkreśliła, że MGOPS stara się, żeby jak najszybciej umożliwić 
korzystanie osobom potrzebującym z usług opiekuńczych. 

 
 Radna Natalia Marciniak złożyła Dyrektor MGOPS Beacie Błoch oraz 

wszystkim pracownikom życzenia z okazji Dnia Pracownika Socjalnego, 
dziękując za wykonywaną pracę. 
 

Wobec braku dalszej dyskusji Komisja zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały jednogłośnie 4 głosami za.      

 
Ad. I.4. Określenie wysokości stawek podatku od nieruchomości na 
2024 rok. 

  
 Przedstawienia tematu dokonał Skarbnik Piotr Gustyn, informując, że 

na podstawie art. 5 ust. 1 ustawy z dnia 12 stycznia 1991 r. o podatkach              
i opłatach lokalnych, Rada Miejska w Kamieniu Krajeńskim w drodze 
uchwały określa wysokość stawek podatku od nieruchomości, z tym, że 

stawki nie mogą przekroczyć stawek określonych w obwieszczeniu Ministra 
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Finansów z dnia 21 lipca 2023 r. w sprawie górnych granic stawek 

kwotowych podatków i opłat lokalnych na rok 2024. Z raportu Głównego 
Urzędu Statystycznego wynika, że ceny towarów i usług konsumpcyjnych               

w I półroczu 2022 r. w stosunku do I półrocza 2023 r. wzrosły o 15,00 %. 
Ustalając stawki podatku od nieruchomości na rok 2024 sugerowano się 
także sytuacją ekonomiczną mieszkańców i przedsiębiorców, jednocześnie 

dbając o dobro gminy, stąd przyjęto wzrost stawek w podatku od 
nieruchomości w stosunku do stawek z roku 2023 na poziomie 9,00 %. 
 

 Brak dyskusji. 
 

Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie                 

4 głosami za.   

 
Ad. I.5. Określenie wysokości stawek podatku od środków 
transportowych. 

 
 Przedstawienia tematu dokonał Skarbnik Piotr Gustyn, informując, że 

na podstawie art. 10 ust. 1 ustawy z dnia 12 stycznia 1991 r. o podatkach              
i opłatach lokalnych, Rada Miejska w Kamieniu Krajeńskim w drodze 
uchwały, określa wysokość stawek podatku od środków transportowych,                

z tym że roczna stawka podatku od jednego środka transportowego nie mogą 
przekroczyć stawek określonych w obwieszczeniu Ministra Finansów z dnia 
21 lipca 2023 r. w sprawie górnych granic stawek kwotowych podatków                   

i opłat lokalnych na rok 2024. Z raportu Głównego Urzędu Statystycznego 
wynika, że ceny towarów i usług konsumpcyjnych w I półroczu 2022 r.                 

w stosunku do I półrocza 2023 r. wzrosły o 15,00 %. Ustalając stawki 
podatku od środków transportowych na rok 2024 sugerowano się także 
sytuacją ekonomiczną mieszkańców i przedsiębiorców, jednocześnie dbając     

o dobro gminy, stąd przyjęto wzrost stawek w podatku od nieruchomości              
w stosunku do stawek z roku 2023 na poziomie 9,00 %. 
 

 Radny Jarosław Dobek zapytał o wysokość przychodów dla gminy                 
z tytułu podatku od środków transportowych. 

 
 Skarbnik Piotr Gustyn odpowiedział, że planowane przychody z podatku 
od środków transportowych w 2024 r. powinny wynieść około 100 tys. zł. 

 
 Radny Dariusz Foleżyński zapytał Pana Burmistrza co sądzą miejscowi 

właściciele firm transportowych na temat wysokości podatków. Dodał, że 
gmina nie ma zbyt wysokich podatków. 
 

 Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że podatki nie są wysokie                
i odpowiednio wyważone kwotowo w porównaniu z innymi gminami. 
 

Następnie Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały 

jednogłośnie 4 głosami za.  
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Ad. I.6. Obniżenie średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako 

podstawa obliczania podatku rolnego na 2024 rok.  
 

 Przedstawienia tematu dokonał Skarbnik Piotr Gustyn, informując, że 
Rada Miejska w Kamieniu Krajeńskim na podstawie art. 6 ust. 3 ustawy               
z dnia 15 listopada 1984 r. o podatku rolnym, uprawniona jest do obniżenia 

ceny skupu żyta przyjmowaną jako podstawę obliczenia podatku rolnego na 
obszarze gminy.  

Zgodnie z Komunikatem Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego                 

z dnia 19 października 2023 r. średnia cena skupu żyta za okres                   
11 kwartałów poprzedzających kwartał poprzedzający rok podatkowy 2024 

wyniosła 89,63 zł za 1 dt.  
Zasady ustalania podatku rolnego reguluje w/w ustawa o podatku 

rolnym. Opodatkowaniu podatkiem rolnym podlegają grunty sklasyfikowane 

w ewidencji gruntów i budynków jako użytki rolne, z wyjątkiem gruntów 
zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej innej niż działalność 

rolnicza. Podatek rolny za rok podatkowy wynosi:  
- od 1 ha przeliczeniowego gruntów gospodarstw rolnych – równowartość 
pieniężną 2,5 dt żyta,  

- od 1 ha fizycznych gruntów pozostałych – liczba hektarów wynikająca                 
z ewidencji gruntów i budynków – równowartość pieniężną 5 dt żyta;  
 Proponuje się obniżenie średniej ceny skupu żyta przyjętej jako 

podstawę obliczenia podatku rolnego na obszarze Gminy Kamień Krajeński          
w 2024 r. z kwoty 89,63 zł do kwoty 80,71 zł tj. o 9,95% mniej niż 

maksymalna stawka określona przez GUS. 
 
 Radny Jarosław Dobek podkreślił, że wysoka cena żyta, która była 

będzie teraz ciążyć przez następne kilka lat.   
 

 Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak dodał, że rolnicy                
i Izby Rolne sugerowały, aby taki był właśnie przelicznik cen żyta. 
 

Skarbnik Piotr Gustyn nadmienił, że jest to cena liczona                       
z 11 kwartałów.  
 

 Radny Jarosław Dobek dodał, że jest to mniej drastyczne, ponieważ 
rozkłada się to w czasie. Zaznaczył, że nikt nie przewiduje wzrostów cen żyta. 

 
 Skarbnik Piotr Gustyn odpowiedział, że to nie są wielkie kwoty i środki 
wracają na wieś np. na utrzymanie dróg – tłuczeń lub równiarka.  

 
 Radny Jarosław Dobek zapytał jakie są przychody dla gminy z podatku 
rolnego. 

 
 Skarbnik Piotr Gustyn poinformował, że z podatku rolnego od osób 

fizycznych to ok. 1,3 mln. zł., a od osób prawnych 166 tys. zł. Podkreślił, że 
od tych kwot odejmowane są ulgi inwestycyjne, za które nie ma 
rekompensaty, a które obejmują m.in. fotowoltaikę czy budynki. Wspomniał, 

że z takich ulg korzysta zakład w Zamartem, który składa odpowiedni 
wniosek. Zaznaczył również, że kiedyś wszystkie podatki ustawowo 
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zwolnione były rekompensowane osobną, dodatkową subwencją w ciągu 

roku. Obecnie tak nie jest, a straty są w setkach tysięcy złotych. 
 

Wobec braku dalszej dyskusji Komisja zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały jednogłośnie 4 głosami za.  

 
Ad. I.7. Opłata od posiadania psów. 
 

 Przedstawienia tematu dokonał Skarbnik Piotr Gustyn, informując, że 
art. 18a ustawy z dnia 12 stycznia 1991 roku o podatkach i opłatach 
lokalnych, przyznał kompetencje Radzie Gminy do wprowadzenia opłaty od 

posiadania psów na terenie jej działania. Na podstawie art. 19 pkt 1 lit.                  
f Rada Gminy, w drodze uchwały określa zasady ustalania i poboru oraz 

terminy płatności i wysokość stawek opłat określonych w ustawie, z tym że 
stawka opłaty od posiadania psów nie może przekroczyć 173,57 zł rocznie od 
jednego psa. Górna granica stawki w opłacie od posiadania psów została 

określona w Obwieszczeniu Ministra Finansów z dnia 21 lipca 2023 r.                   
w sprawie górnych granic stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych na 

rok 2024. 
Zgodnie z art. 18a ust. 2 opłaty od posiadania psów nie pobiera się od: 

- członków personelu przedstawicielstw dyplomatycznych i urzędów 

konsularnych oraz innych osób zrównanych z nimi na podstawie ustaw, 
umów lub zwyczajów międzynarodowych, jeżeli nie są obywatelami polskimi    
i nie mają miejsca stałego pobytu na terytorium Rzeczypospolitej Polskiej – 

pod warunkiem wzajemności;  
- osób zaliczonych do znacznego stopnia niepełnosprawności w rozumieniu 

przepisów o rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu osób 
niepełnosprawnych – z tytułu posiadania jednego psa; - osób 
niepełnosprawnych w rozumieniu przepisów ustawy z dnia 27 sierpnia 1997 

r. o rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu osób 
niepełnosprawnych – z tytułu posiadania psa asystującego; 
- osób w wieku powyżej 65 lat prowadzących samodzielnie gospodarstwo 

domowe – z tytułu posiadania jednego psa;  
- podatników podatku rolnego od gospodarstw rolnych – z tytułu posiadania 

nie więcej niż dwóch psów. 
Kierując się przepisami ustawowymi zaproponowano stawkę opłaty od 

jednego psa w wysokości 40,00 zł. 

 
 Radny Jarosław Dobek zapytał o roczny koszt utrzymania psa                     

w schronisku.  
 
 Skarbnik Piotr Gustyn odpowiedział, że koszty są bardzo wysokie. 

Dodał, że najpierw płaci się pierwszą opłatę za oddanie psa do schroniska,           
a następnie są stałe opłaty za utrzymanie. 
 

 Radny Jarosław Dobek zapytał czy liczba psów na utrzymaniu gminy 
wzrasta. 

 
 Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że bardzo często się zdarza, 
szczególnie w okresie letnim, że ludzie porzucają psy w różnych miejscach. 
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 Radna Natalia Marciniak podkreśliła, że czipowanie psów rozwiązałoby 

ten problem. 
 

Wobec braku dalszej dyskusji Komisja zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały jednogłośnie 4 głosami za.   

 
Ad. I.8. Zmiany w WPF. 

 

Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Piotr 
Gustyn. Przedstawił, co następuje: 
W załączniku Nr 1 do uchwały uaktualnione zostały dane finansowe zgodnie 

z uchwałą zmieniającą uchwałę Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim                  
w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kamień Krajeński na rok 2023r. 

Planowane na rok 2023 dochody i wydatki ujęte w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej wynoszą: 
- dochody ogółem – 44.622.841,40 zł, 

- wydatki ogółem – 48.476.774,48 zł, 
W załączniku Nr 2 Wprowadzone zostały nowe zadania: 

1. Udzielenie dotacji celowej na "Duża Cerkwica, Kościół pw. Św. Wojciecha, 
konserwacja i restauracja klasycystycznych ołtarzy bocznych z XVIII                 
w. z figurką Matki Boskiej z Dzieciątkiem" Wartość zadania 161.419,03 zł.    

W poszczególnych latach wydatki będą następujące: 
- w roku 2023r. 0,00 zł, 
- w roku 2024r. 161.419,03 zł, 

2. Udzielenie dotacji celowej na "Duża Cerkwica, Kościół pw. Św. Wojciecha, 
konserwacja i restauracja rokokowego konfesjonału z XVIII w." 

Wartość zadania 77.575,00 zł. W poszczególnych latach wydatki będą 
następujące: 
- w roku 2023r. 0,00 zł, 

- w roku 2024r. 77.575,00 zł, 
3. Udzielenie dotacji celowej na "Duża Cerkwica, Kościół pw. Św. Wojciecha, 
konserwacja i restauracja rokokowej ambony z XVIII w." 

Wartość zadania 184.494.,75 zł. W poszczególnych latach wydatki będą 
następujące: 

- w roku 2023r. 0,00 zł, 
- w roku 2024r. 184.494,75 zł, 
4. Udzielenie dotacji celowej na "Remont i konserwacja dachu budynku 

klasztoru w Zamartem - etap I"." 
Wartość zadania 199.904,75 zł. W poszczególnych latach wydatki będą 

następujące: 
- w roku 2023r. 0,00 zł, 
- w roku 2024r. 199.904,75 zł, 

5. Udzielenie dotacji celowej na "Konserwacja zabytkowych organów z końca 
XIX w. w kościele w Dąbrówce (gm. Kamień Krajeński) - etap I"." 
Wartość zadania 195.570,00 zł. W poszczególnych latach wydatki będą 

następujące: 
- w roku 2023r. 0,00 zł, 

- w roku 2024r. 195.570,00 zł, 
 

Brak dyskusji.  
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Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie                

4 głosami za.   

 

Ad.I.9. Zmiany w budżecie na rok 2023. 
 

Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Piotr 
Gustyn. Poinformował o zwiększeniach i zmniejszeniach w poszczególnych 
działach, rozdziałach i paragrafach. 

 

Skarbnik Piotr Gustyn poinformował, że Ministerstwo Finansów 

przysłało decyzję o dalszej dotacji na pomoc obywatelom z Ukrainy, co 

zostanie wprowadzone do budżetu przed sesją. 

 

Radna Natalia Marciniak zapytała na jakie cele będzie przeznaczona 

dotacja. 

 

Skarbnik Piotr Gustyn odpowiedział, że taka dotacja jest przekazywana 

co miesiąc i przeznaczona jest na zadania oświatowe w ramach pomocy 

dzieciom z Ukrainy. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Komisja zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały jednogłośnie 4 głosami za.  

 
Ad.I.10. Przekazanie wniosku według właściwości.  
  

Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonała 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Sabina Lubińska. 
Poinformowała, że w dniu 27 października 2023 r. do Przewodniczącego 

Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim wpłynął wniosek mieszkanki 
Kamienia Krajeńskiego z dnia 26 października 2023 roku w sprawie podjęcia 

próby rozwiązania problemu szkód i zagrożeń powodowanych przez bobry.  
Analiza i opiniowanie skierowanych do Rady Miejskiej w Kamieniu 

Krajeńskim wniosków należy do zadań Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.  

W przedmiotowej sprawie odbyło się posiedzenie Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji. Zorganizowana została również wizja lokalna na terenie 

posesji mieszkanki. Komisja stwierdziła, że kwestie zawarte we wniosku 
wykraczają poza zakres i kompetencje Rady Miejskiej w Kamieniu 
Krajeńskim. Ponadto zwrócono uwagę, że Skarb Państwa odpowiada za 

szkody wyrządzone przez bobry, w imieniu którego w tym zakresie działa 
regionalny dyrektor ochrony środowiska.  

W związku z powyższym, mając na uwadze powagę przedstawionego 

przez mieszkankę problemu, przedmiotowy wniosek należy przekazać 
zgodnie z właściwością Regionalnemu Dyrektorowi Ochrony Środowiska              

w Bydgoszczy. 
 
Radna Natalia Marciniak zapytała gdzie znajduje się posesja 

mieszkanki zgłaszającej wniosek w sprawie podjęcia próby rozwiązania 
problemu szkód i zagrożeń powodowanych przez bobry. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak odpowiedział, że 

przy ul. Dworcowej w Kamieniu Krajeńskim. 
 

Radny Dariusz Foleżyński wspomniał, że słyszał o podobnej sytuacji. 
Podkreślił, że na tyle ile się dowiedział to koło łowieckie ma prawo na 
odstrzelenie kilku bobrów, ale nie wszystkich. Zwrócił uwagę, że jest to 

trudny problem do rozwiązania i tylko częściowo można go zminimalizować, 
ponieważ bobry są pod ochroną.  
 

Wobec braku dalszej dyskusji Komisja zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały jednogłośnie 4 głosami za.  

 
Ad. II. Inne sprawy organizacyjne. 
 

 Brak 

  

Ad. III. Zapytania i wolne wnioski.      

 

Radna Natalia Marciniak zgłosiła następujące wnioski: 
- utwardzenie ul. Stefana Wyszyńskiego w Kamieniu Krajeńskim - 

mieszkańcy zgłaszają duże ubytki w drodze, 
- utwardzenie ul. Podgórnej od wjazdu do DPS do ul. Topolowej w Kamieniu 
Krajeńskim. 

Poprosiła również o włączenie lamp przy blokach w Płociczu. 
 
 Następnie wywiązała się dyskusja na temat oświetlenia. 

 
 Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że wie o wyłączonych 

lampach w Płociczu przy blokach. Poinformował, że sprawa została zgłoszona 
i w najbliższych dniach mają zostać ponownie włączone lampy. Podkreślił, że 
współpraca z energetyką jest bardzo trudna. Gmina zaproponowała również 

współpracę przez możliwość użyczenia samochodu jako pomoc przy pracy              
w ustawianiu lamp gminnych, ale energetyka nie wyraziła na to zgody. 

Burmistrz nadmienił, że został zapewniony, że w najbliższych dniach 
pracownicy energetyki będą jeździć i ustawiać ponownie oświetlenie. Dodał, 
że część lamp jest już ustawiona. Nadmieniał, że taka była wspólna decyzja 

podczas zebrania z mieszkańcami Kamienia Krajeńskiego, aby włączona była 
co trzecia lampa i oświetlone były przejścia dla pieszych. Wspomniał, że 
Przewodnicząca Samorządu Mieszkańców Miasta również o to wnioskowała.  

 
 Radna Natalia Marciniak stwierdziła, że nie jest tak, że wszędzie jest 

włączona co trzecia lampa i oświetlone są przejścia dla pieszych. 
 

 Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że przejścia dla pieszych są 

oświetlone. 

 

 Radny Dariusz Foleżynski stwierdził, że sprawa ustawienia oświetlenia 

w gminie jest „loterią”. Podkreślił, że w niektóre dni jest zupełnie ciemno,               

a w inne zapalone są wszystkie lampy. Zwrócił uwagę, że podobny problem 

jest w Zamartem. 
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Burmistrz Wojciech Głomski dodał, że jeżeli nie ruszy program 

„Rozświetlamy Polskę”, co do którego pojawiło się zapewnienie, że zostanie 

zrealizowany i będzie przydział środków dla gmin na wymianę oświetlenia na 

ledowe to będzie trzeba poczynić starania, aby z budżetu przeznaczać środki 

na stopniową wymianę obecnych lamp na ledowe. Podkreślił, że najlepszym 

rozwiązaniem byłoby gdyby gmina wykupiła całe oświetlenie. 

 

Radna Natalia Marciniak zapytała od jakiego rządu Pan Burmistrz 

otrzymał zapewnienie o zrealizowaniu programu „Rozświetlamy Polskę” 

 

Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że od obecnego rządu. 

 

Radna Natalia Marciniak stwierdziła, że program „Rozświetlamy 

Polskę” nie wejdzie w życie. 

 

Radny Jarosław Dobek zapytał ile kosztowałoby wykupienie 

oświetlenia przez gminę. 

 

Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że byłyby to ogromne 

koszty, ale dzięki temu gmina mogłaby sama zarządzać oświetleniem. 

 

Skarbnik Piotr Gustyn stwierdził, że energetyka nie pozwoliłaby na 

wykupienie oświetlenia. Wspomniał, że Bydgoszcz buduje linię równoległą 

obok linii należącej do energetyki. 

 

Radny Dariusz Foleżyński nadmienił, że prawidłowo oświetlone 

przejście dla pieszych znajduje się w Orzełku przy drodze krajowej i tak 

powinno to wyglądać wszędzie. 

 

Radna Natalia Marciniak odnosząc się do oświetlenia przejścia dla 

pieszych w Orzełku przy drodze krajowej zwróciła uwagę, że lampy są 

włączone nawet w ciągu dnia. 

 

Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że oświetlenie przejścia dla 

pieszych w Orzełku przy drodze krajowej należy do GDDKiA. Podkreślił, że są 

tam osobne liczniki i gmina nie płaci za to oświetlenie.  

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 

Kamień Krajeński, dnia 21 listopada 2023 r.   

 

  

Przewodniczący Komisji                                                                   

/-/ Piotr Łukarski 


